
P R O T O K Ó Ł  Nr XXXIII/1/2004 
 
z XXXIII sesji Rady  Miasta Rzeszowa odbytej w dniu 28 grudnia 2004 roku w sali 
Konferencyjnej Urzędu  Miasta  Rzeszowa przy ul. Rynek 1 / Ratusz/. 
 
           Na ustawowy skład 25 radnych w sesji uczestniczyło wg. listy obecności  24 
radnych , co stanowi wymagane quorum do prawomocności obrad / lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do protokołu/. 
 
                      Radny pan Karol Wąsowicz - Wiceprzewodniczący Rady Miasta 
dokonał otwarcia XXXIII sesji Rady Miasta Rzeszowa i prowadził obrady. 
Powitał radnych oraz: 
- P. Tadeusza Ferenca - Prezydenta Miasta Rzeszowa  
- P. Marka Koberskiego - Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa 
- P. Franciszka Kosiorowskiego - Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa 
- P. Ryszarda Winiarskiego - Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa 
/ lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu/. 
- Przedstawicieli prasy, radia i telewizji 
- Dyrektorów Wydziałów Urzędu Miasta Rzeszowa  , kierowników jednostek 
organizacyjnych Miasta oraz jednostek współdziałających z Miastem /załącznik nr 3/. 
- Przedstawicieli instytucji i organizacji społeczno- zawodowych, a także przybyłych 
mieszkańców Miasta / lista obecności stanowi załącznik nr 4 do protokołu/. 
            
  Radna p. Elżbieta Dzierżak - zgłosiła, że nie otrzymała zaproszenia i materiałów na 
dzisiejszą sesję Rady. O posiedzeniu dowiedziała się mediów. 
 
Radny pan Karol Wąsowicz - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Rzeszowa 
poinformował, że  zwołanie sesji nastąpiło dotychczas przyjętym trybem i poprosił 
Dyrektora Biura Rady Miasta o informacje w zgłoszonej sprawie. 
 
Pan Mirosław Kubiak - Dyrektor Biura Rady Miasta - poinformował, że materiały na 
XXXIII sesję Rady zostały przekazane do Straży Miejskiej w dniu 23 grudnia br. o 
godz. 14.30 i zostały natychmiast rozwiezione do Radnych na adresy domowe. Nie było 
zgłoszeń, że jakieś materiały nie zostały doręczone. Sprawa zostanie wyjaśniona. 
Natomiast w ciągu 2 minut Pani Radna E. Dzierżak otrzyma komplet dokumentów. 
 
Radny p. Ryszard Piekło - zaproponował rozważenie możliwości potwierdzania 
odbioru materiałów na sesję przez ich adresatów. 
Radny pan Karol Wąsowicz - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Rzeszowa 
przedstawił proponowany porządek obrad XXXIII sesji Rady Miasta Rzeszowa : 



1. Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2004 rok. 
2. Uchwała w sprawie zmiany uchwały ( dot. emisji obligacji). 
3. Uchwała w sprawie zmian uchwały Rady Miasta (dot. wieloletnich programów 

inwestycyjnych). 
4. Uchwała w sprawie wydatków niewygasających w 2004 r. 
5. Uchwała w sprawie powołania Przewodniczącego Rady Miasta Rzeszowa. 
6. Uchwała w sprawie oddania nieruchomości w użytkowanie. 
7. Informacja na temat : 
 - Funkcjonowania Rzeszowskiej Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o. po 

wyodrębnieniem Oddziału Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i 
Kanalizacji, 
-  stanowiska Prezydenta Miasta Rzeszowa odnośnie propozycji zgłoszonej 
przez  Miejskie Przedsiębiorstwo Komunikacyjne oraz Miejskie 
Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej  dotyczące wystąpienia Oddziałów ze 
Spółki RGK - skutki finansowe takiego dla Rzeszowskiej Gospodarki 
Komunalnej  Spółki z o.o. oraz jej poszczególnych Oddziałów (zgodnie z 
wnioskiem zgłoszonym przez Pana Antoniego Kopaczewskiego). 

8. Informacja o Mieście Rzeszowie i Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta 
Rzeszowa 

9. Zapytania  i interpelacje 
10. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje. 

 
z wnioskami o uzupełnienie proponowanego porządku obrad wystąpili : 
         
Pani Janina Filipek - Skarbnik Miasta Rzeszowa - w imieniu Prezydenta Miasta 
zwróciła się z prośbą o umieszczenie w punkcie 1a drugiej uchwały w sprawie zmian w 
budżecie miasta Rzeszowa na 2004 rok ( projekt uchwały radni otrzymali przed sesją). 
Wyjaśniła, że ta sprawa została omówiona szczegółowo na Komisji Ekonomiczno-
Budżetowej Rady Miasta i Komisja nie wniosła żadnych zastrzeżeń i uwag , a także 
pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 
Pani Janina Filipek - Skarbnik Miasta Rzeszowa - w imieniu Prezydenta Miasta 
zwróciła się z prośbą o umieszczenie w punkcie 4 a drugiej uchwały w sprawie 
wydatków które nie wygasają, dotyczącej korekty załącznika nr 2 do uchwały  Nr 
XXXII/241/2004 w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 2004 r. 
Wyjaśniła, że w załączniku nr 2 do podjętej uchwały wkradł się błąd techniczny, 
polegający na rozdzieleniu działów klasyfikacji budżetowej, w zakresie środków 
finansowych przeznaczonych na drogi wewnętrzne. 
 



Pan Marek Koberski - Wiceprezydent Miasta Rzeszowa zawnioskował o 
wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 6a uchwały w sprawie przyjęcia 
Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
 
Radny p. Ryszard Piekło - Przewodniczący Komisji Zdrowia - wyraził 
niezadowolenie z powodu wprowadzania do porządku obrad sesji tematu ( uchwała w 
sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych), który jest związany z zakresem działania Komisji Zdrowia, a który nie 
był wcześniej przeanalizowany przez tę Komisję. 
   
Radny p. Andrzej Dec - wniósł o zdjęcie z porządku obrad punktu nr. 5 dotyczącego 
wyboru przewodniczącego Rady Miasta. Wyjaśnił, że z jego rozeznania wynika, iż 
podjęcie tego tematu na dzisiejszej sesji nie doprowadzi do wyłonienia 
przewodniczącego. 
 
Pan Marek Koberski - Wiceprezydent Miasta Rzeszowa wycofał swój wniosek o 
wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 6a uchwały w sprawie przyjęcia 
Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
Wyjaśnił, że z informacji uzyskanych przed chwilą wynika, że ta uchwała może być 
podjęta na najbliższej sesji Rady w styczniu 2005 roku. 
 
Przystąpiono do głosowania : 
Wniosek o uzupełnienie punktu 1a o drugą uchwałę w sprawie zmian w budżecie miasta 
Rzeszowa na 2004 rok (którą zwiększa się dochody Miasta o kwotę  7 859złotych) 
został przyjęty. 20 radnych głosowało „za”, głosów przeciwnych nie było, 2 radnych 
„wstrzymało się” od głosu. 
 
Wniosek o umieszczenie w punkcie 4 a drugiej uchwały w sprawie wydatków które nie 
wygasają, dotyczącej korekty załącznika nr 2 do uchwały  Nr XXXII/241/2004 w 
sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 2004 r. został przyjęty. 18 
radnych głosowało „za”, głosów przeciwnych nie było, 2 radnych „wstrzymało się” od 
głosu. 
 
Wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu  nr. 5 dotyczącego wyboru 
przewodniczącego Rady Miasta został przyjęty  większością głosów:  20 radnych 
głosowało „za”, 1 radny był „przeciwny”, 2 radnych „wstrzymało się od głosu”. 
 
Radny pan Karol Wąsowicz - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Rzeszowa 
przedstawił przyjęty  porządek obrad XXXIII sesji Rady Miasta Rzeszowa : 

1. Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2004 rok. 
 



2. Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2004 rok. 
3. Uchwała w sprawie zmiany uchwały ( dot. emisji obligacji). 
4. Uchwała w sprawie zmian uchwały Rady Miasta (dot. wieloletnich programów 

inwestycyjnych). 
5. Uchwała w sprawie wydatków niewygasających w 2004 r. 
6. Uchwała w sprawie zmiany uchwały (dot.uchwały Nr XXXII/241/2004 w sprawie 

wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 2004 r.).  
7. Uchwała w sprawie oddania nieruchomości w użytkowanie. 
8. Informacja na temat : 
 - Funkcjonowania Rzeszowskiej Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o. po 

wyodrębnieniem Oddziału Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i 
Kanalizacji, 
-  stanowiska Prezydenta Miasta Rzeszowa odnośnie propozycji zgłoszonej 
przez  Miejskie Przedsiębiorstwo Komunikacyjne oraz Miejskie 
Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej  dotyczące wystąpienia Oddziałów ze 
Spółki RGK - skutki finansowe takiego dla Rzeszowskiej Gospodarki 
Komunalnej  Spółki z o.o. oraz jej poszczególnych Oddziałów (zgodnie z 
wnioskiem zgłoszonym przez Pana Antoniego Kopaczewskiego). 

8. Informacja o Mieście Rzeszowie i Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta 
Rzeszowa 

9. Zapytania  i interpelacje 
10. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje. 

 
            Porządek obrad obejmujący przyjęte zmiany został przyjęty.  
 
Ad.1 
 
Pani Janina Filipek - Skarbnik Miasta Rzeszowa  - z upoważnienia Prezydenta 
Miasta Rzeszowa przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta 
Rzeszowa na 2004 rok , gdzie w § 1 zwiększa się dochody budżetu Miasta o kwotę 502 
000 złotych przekazanych przez Marszałka Województwa Podkarpackiego jako dotacja 
na zadanie inwestycyjne pn. „Budowa sali gimnastycznej dla Zespołu Szkół 
Gospodarczych. ( projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu). 
Poinformowała, że omawiany projekt uchwały został szczegółowo przeanalizowany na 
posiedzeniu Komisji Ekonomicznej  i zyskał jej akceptację. 
 
Radny p. Zdzisław Daraż - Przewodniczący Komisji Ekonomiczno-Budżetowej Rady 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 27 grudnia br. bardzo dokładnie 
przeanalizowała przedstawiony projekt i zaopiniowała go jednomyślnie pozytywnie. 



 
Radny p. Adolf Gubernat - Przewodniczący Komisji Edukacji  -wyraził zadowolenie 
ze zwiększenia kwoty na dokończenie rozpoczętej inwestycji oświatowej. 
 
Nikt z radnych nie zgłosił się do dyskusji w sprawie prezentowanego  projektu uchwały. 
  
Uchwała w sprawie zmian w budżecie Miasta Rzeszowa na 2004 rok została przyjęta ( 
„za” głosowało 18 radnych, nikt nie był „przeciwny”, 2 radnych „wstrzymało się od 
głosu”). 
 
Uchwała została podjęta. 
 
Ad. 2 
 
 Pani Janina Filipek - Skarbnik Miasta Rzeszowa  - z upoważnienia Prezydenta 
Miasta Rzeszowa przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta 
Rzeszowa na 2004 rok ( tekst uchwały wraz załącznikami stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu). Wyjaśniła, że jest to uchwała, którą zwiększa się dochody Miasta o kwotę  7 
859złotych,  stanowi dotację z Gminy Krasne na rzecz przedszkola niepublicznego ( za 
uczęszczające tam dzieci z gminy Krasne), zgodnie z załącznikiem przedstawiona 
zmiana związana jest z dotacją na zadanie realizowane na podstawie porozumień między 
jednostkami samorządu terytorialnego, w dziale oświata i wychowanie. 
Poinformowała , że przedstawiony projekt uchwały wraz z załącznikami został 
szczegółowo omówiony na posiedzeniu Komisji Ekonomiczno-Budżetowej Rady 
Miasta. 
 
Radny p. Zdzisław Daraż - Przewodniczący Komisji Ekonomiczno-Budżetowej Rady 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 27 grudnia br. bardzo dokładnie 
przeanalizowała przedstawiony projekt i zaopiniowała go  pozytywnie ( 7 radnych 
głosowało „za” pozytywnym zaopiniowaniem, nikt nie był „przeciwny”, 2 radnych 
„wstrzymało się” od głosu). 
 
Nikt z radnych nie zgłosił się do dyskusji w sprawie prezentowanego  projektu uchwały. 
  
Uchwała w sprawie zmian w budżecie Miasta Rzeszowa na 2004 rok została przyjęta 
(„za” głosowało 17 radnych, nikt nie był „przeciwny”, 2 radnych „wstrzymało się od 
głosu”). 
 
Uchwała została podjęta. 

 



Ad. 3 
 
 Pani Janina Filipek - Skarbnik Miasta Rzeszowa  - z upoważnienia Prezydenta 
Miasta Rzeszowa przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały ( dot. emisji 
obligacji),  ( tekst uchwały wraz załącznikami stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 
Poinformowała, że omawiany projekt uchwały został szczegółowo przeanalizowany na 
posiedzeniu Komisji Ekonomicznej  i zyskał jej akceptację. 
 
Radny p. Zdzisław Daraż - Przewodniczący Komisji Ekonomiczno-Budżetowej Rady 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 27 grudnia br. bardzo dokładnie 
przeanalizowała przedstawiony projekt i zaopiniowała go jednomyślnie pozytywnie. 
 
Radny p. Janusz Ramski - zainteresował się dlaczego zostaje zmieniona kwota 
finansowania inwestycji. Czy podejmując tę uchwałę porządkujemy sprawę pokrycia 
kosztów inwestycji obligacjami ? 
 
Pani Janina Filipek - Skarbnik Miasta Rzeszowa  - wyjaśniła, że kwota nie została 
zmniejszona, lecz zmniejszono zakres sfinansowania ze środków pochodzących z 
obligacji. Podejmując tę uchwałę nie zmienia się zapisu budżetu w sprawie kwot, ale 
zmniejsza się zakres finansowania obligacjami,czyli dokonuje się jedynie zmiany źródła 
finansowania. 
Pokrycie wydatków następuje w części ze środków własnych. 
W przedstawionej uchwale jest zapisany ostateczny kształt zadań realizowanych ze 
środków uzyskanych z obligacji. Istotą obligacji jest by one zostały wykorzystane w 
danym roku budżetowym. 
 
Uchwała w sprawie w sprawie zmiany uchwały ( dot. emisji obligacji) została przyjęta 
(„za” głosowało 11 radnych, nikt nie był „przeciwny”, 5 radnych „wstrzymało się od 
głosu”). 
 
Uchwała została podjęta. 
 
Ad. 4 
 
 Pani Urszula Kukulska - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 
Urzędu Miasta Rzeszowa  - z upoważnienia Prezydenta Miasta Rzeszowa przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie zmian uchwały Rady Miasta (dot. wieloletnich programów 
inwestycyjnych), ( tekst uchwały wraz załącznikami stanowi załącznik nr 8 do 
protokołu). 
 



W imieniu Prezydenta Miasta Rzeszowa poprosiła o wprowadzenie autopoprawki w 
załączniku nr 2 dotyczącym ochrony i konserwacji zabytków (dot. płyty Rynku). 
Poprawiony załącznik otrzymali Państwo na sesji ( załącznik nr 9 do protokołu). 
 
Radny p. Zdzisław Daraż - Przewodniczący Komisji Ekonomiczno-Budżetowej Rady 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 27 grudnia br. zapoznała się z 
projektem uchwały. Jednak z uwagi na wątpliwości nie wydała jednoznacznej opinii i 
oczekuje, że na dzisiejszej sesji zgłoszone wątpliwości zostaną wyjaśnione. 
 
Pani Urszula Kukulska - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 
Urzędu Miasta Rzeszowa  - z upoważnienia Prezydenta Miasta Rzeszowa przedstawiła 
wyjaśnienia w sprawie zgłoszonych wątpliwości na posiedzeniu Komisji Ekonomiczno-
Budżetowej, dotyczące zwiększenia nakładów finansowych na kanalizację sanitarną na 
ul. Lenartowicza. Powiedziała, że „ w budżecie 2004 roku zostało zarezerwowane 2 500 
000 złotych na realizację tego zadania. Jednak z uwagi na to, że została stworzona 
możliwość rozszerzenia zadania poprzez przystąpięnia Miasta Rzeszów do 
Zintegrowanego Programu Operacyjnego, nastąpi realizacja inwestycji równocześnie z 
innymi trzema zadaniami. W ramach tego rozszerzonego przedsięwzięcia zostanie 
włączony w to także główny ciąg kanalizacji deszczowej w ul. Lenartowicza 
(oszacowany na 1 700 000 zł).  W ten sposób nastąpi sukcesywne porządkowanie całej 
gospodarki ściekowej Miasta”. 
 
W dyskusji udził wzięli : 
 
Radny p. Jacek Kiczek - zapytał o oferty złożone przez wykonawców na realizację 
zadania dot. kanalizacji w ul. Lenartowicza i poprosił o wyjaśnienie różnicy pomiędzy 
przetargami inwestorskimi, a przetargami kosztorysowymi?  Równocześnie zwrócił się z 
zapytaniem o następujacej treści: „ przy przetargach na roboty publiczne ile występuje 
ścieżek postępowania ryczałtowego, a ile kosztorysowych. Z czego to wynika i kto o 
tym decyduje, że wprowadzone jest właśnie takie postępowanie ?”. 
 
Pani Urszula Kukulska - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 
Urzędu Miasta Rzeszowa  - odpowiedziała, że w ul, Lenartowicza znajduje się bardzo 
dużo uzbrojenie i ogłaszając przetarg kosztorysowy chciano uniknąć dodatkowych 
kosztów związanych z nowymi nie wymienionymi wcześniej zadania pojawiajacymi się 
podczas realizacji. 
Odnośnie sprawy form przetargów powiedziała: „przetargi przważnie prowadzone są w 
formie kosztorysowej, na podstawie przedstawionego kosztorysu. Jednak w przypadku 
kiedy przewidywane są dodatkowe prace związane z prowadzoną inwestycją, które 
trudno określić w fazie projektowania, wówczas określa się realizację zadania, zgodnie 
z projektem i specyfikacją, za kwotę określoną w formie ryczałtu”. 



 
Radny p. Janusz Ramski - powiedział, że jego zdaniem przyjeto zły zwyczaj robienia 
dużych korekt w planach inwestycyjnych na trzy dni przed końcem roku. Poprosił o 
podsumowanie przedstawianych zmian i określenie przyczyn ich powstania. Czy 
wynikają one ze złej oceny zadania, czy też na ich realizację Miasto otrzymało mniejsze 
niż planowano dotacje ? 
 
Pan Franciszek Kosiorowski - Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa - 
odpowiedział: „dzisiaj omawiamy dwa programy inwestycyjne. Pierwszym jest zadanie 
pn. „płyta Rynku”, drugie zadanie to porządkowanie gospodarki ściekowej (wniosek o 
dofinansowanie tego zadania zostanie przedstawiony w całości do 28 lutego 2005r.). 
Przedstawione zmiany spowodowane są prowadzonymi pracami związanymi z 
finalizacją ostatecznych wniosków dotyczących dofinansowania środkami europejskimi 
poszczególnych zadań. Przyczyną zmiany wniosku  dotyczącego porządkowania 
gospodarki ściekowej jest pojawienie się nowej możliwości rozszerzenia zakresu 
zadania i pozyskania na ten cel dużo większych środków finansowych. Dodał także, że 
wszystkie przetargi organizowane pod koniec roku zwykle są wyceniane drożej o 20% 
niż te z początku roku. Prawdopodobnie przyczyną takiego zjawiska jest zorganizowany 
rynek prac dla wykonawców w pierwszej połowie roku. 
W przypadku rozpoczęcia prac związanych z porządkowanie gospodarki ściekowej w ul. 
Lenartowicza przy wykorzystaniu środków unijnych, rozpoczęcie robót musi nastapić 
nie wcześniej niż w dniu 1 marca 2005 roku. Dlatego wykorzystując tę możliwośc 
proponujemy rozszerzenie zakresu prac i pozyskanie w tym celu zwiększonych 
dodatkowych   środków. 
 
Radny p. Andrzej Szlachta - powiedział; „wczoraj na Komisji Ekonomiczno-
Budżetowej uzyskaliśmy informację od Prezydenta Miasta, że przetargu na realizację 
kanalizacji sanitarnej w ul. Lenartowicza nie było, a przedstawiona zmiana wynika ze 
zmiany zakresu rzeczowego tej inwestycji ( związana z nawierzchnią ulicy). Dzisiaj 
otrzymujemy inną informację bardziej zbieżną z tą - przedstawioną pisemnie w 
uzasadnieniu do projektu uchwały. Czy ta rozbieżnośc informacji wynika ze źle 
przedstawionych przez urzędników danych, czy też zaistniały dwie równolegle 
występujące okoliczności ?  Pan Prezydent F. Kosiorowski w swojej wypowiedzi mówił, 
że przetargi ogłoszone na początku roku są ok. 20% tańsze niż te ogłoszone pod koniec 
roku. W związku z tym dlaczego z przetargiem na kanalizację sanitarną w ul. 
Lenartowicza czekano aż do 10-go grudnia 2004 roku ?”.  
 
Pan Franciszek Kosiorowski - Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa - 
odpowiedział: 
W uzasadnieniu do projektu uchwały znalazł się rzeczywiście niefortunny zapis. 
Ponieważ przetarg został rozpisany, jednak nie został on rozstrzygnięty. Trwa 



procedura. 
Zostały złożone oferty. 
Sprawa realizacji kanalizacji w ul. Lenartowicza jest trudna i szczególnie kłopotliwa do 
realizacji z uwagi na  bardzo dużą ilość właścicieli gruntów (ok. 100) z którymi musiały 
być podpisane umowy użyczenia, gdzie niektórzy właściele nie wyrazili zgody  i 
właśnie z tego powodu zostały wyłączone z zakresu rzeczowego inwestycji dwa 
sięgacze boczne. Natomiast kolektor główny i pozostałe sięgacze boczne posiadają 
pozwolenie na budowę. Wymienione okoliczności spowodowały wydłużenie czasu 
procedowania przetargu. 
 
Radny p. Robert Kultys - stwierdził, że w trakcie dyskusji ujawniło się wiele 
niejsności i dlatego zaproponował, aby wstrzymać się z uchwaleniem tego programu do 
czasu uchwalania budżetu. 
 
Radny p. Konrad Fijołek - odniósł się do wniosku p. Roberta Kultysa mówiąc: 
„ uważam, że nie można odkładać tego programu. Dotyczy on nie tylko kanalizacji w ul. 
Lenartowicza, ale także „płyty Rynku”, a ten wniosek musi zostać złożony jutro. 
Dlatego jeżeli Radni uznają, iż sprawa kanalizacji w ul. Lenartowicza może poczekać - 
to należy rozważyć możliwość podzielenia tej uchwały na dwa różne zadania”.  
 
Pan Franciszek Kosiorowski - Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa - 
odpowiedział: 
„ten program jest nam potrzebny po to by w oparciu o niego przygotować Studium 
wykonalności i wszystkie inne dokumenty, w których muszą być wpisane kwoty. To 
wymaga wielu przygotowań. Wszystkie dokumenty muszą stanowić jednorodną całość. 
Ta uchwała jest uchwałą intencyjną, która umożliwi wystąpienie z wnioskiem o dotacje 
unijne”. 
 
Uchwała w sprawie  zmian uchwały Rady Miasta (dot. wieloletnich programów 
inwestycyjnych) została przyjęta („za” głosowało 11 radnych,1 radny był „przeciwny”, 
8 radnych „wstrzymało się od głosu”). 
 
Uchwała została podjęta. 
 
Ad. 5 
 Pani Janina Filipek - Skarbnik Miasta Rzeszowa  - z upoważnienia Prezydenta 
Miasta Rzeszowa przedstawiła projekt uchwały w sprawie wydatków niewygasających 
w 2004 r. 
( tekst uchwały wraz załącznikami stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 
 



Wyjaśniła, że przedstawiona uchwała zawiera kwoty pożyczek od spółdzielni 
mieszkaniowych, które przez te spółdzielnie nie zostały wykorzystane i przechodzą w 
formie wydatków niewygasających na następny rok. 
Poinformowała, że omawiany projekt uchwały został szczegółowo przeanalizowany na 
posiedzeniu Komisji Ekonomicznej  i zyskał jej akceptację. 
 
Radny p. Zdzisław Daraż - Przewodniczący Komisji Ekonomiczno-Budżetowej Rady 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 27 grudnia br. bardzo dokładnie 
przeanalizowała przedstawiony projekt i zaopiniowała go jednomyślnie pozytywnie. 
 
Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 
 
Uchwała w sprawie wydatków niewygasających w 2004 r.  została przyjęta („za” 
głosowało 15 radnych, nikt nie był „przeciwny”, 1 radny „wstrzymał  się od głosu”). 
 
Uchwała została podjęta. 
 
Ad. 6 
 
 Pani Janina Filipek - Skarbnik Miasta Rzeszowa  - z upoważnienia Prezydenta 
Miasta Rzeszowa przedstawiła projekt uchwały zmiany uchwały (dot.uchwały Nr 
XXXII/241/2004 w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 2004 r.), 
( tekst uchwały wraz załącznikami stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 
Wyjaśniła, że „na poprzedniej sesji Rady została podjęta uchwała w sprawie wydatków, 
które nie wygasają w łącznej kwocie 6 093 392 złotych i do załącznika nr 2 wkradł się 
błąd. Dziś winniśmy go  skorygować. Tę korektę przedkładamy w formie nowego 
załącznika. Błąd polegał na tym, że została błędnie podana klasyfikacja budżetowa”. 
Poinformowała, że omawiany projekt uchwały został szczegółowo przeanalizowany na 
posiedzeniu Komisji Ekonomicznej  i zyskał jej akceptację. 
 
Radny p. Zdzisław Daraż - Przewodniczący Komisji Ekonomiczno-Budżetowej Rady 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 27 grudnia br. bardzo dokładnie 
przeanalizowała przedstawiony projekt i zaopiniowała go jednomyślnie pozytywnie. 
 
Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 
 
Uchwała w sprawie wydatków niewygasających w 2004 r.  została przyjęta („za” 
głosowało 15 radnych, nikt nie był „przeciwny”, 1 radny „wstrzymał  się od głosu”). 
 
Uchwała została podjęta. 
 



Ad. 7 
 Pan Artur Piwoński - Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa - z 
upoważnienia Prezydenta Miasta Rzeszowa przedstawił projekt uchwały w sprawie 
oddania nieruchomości w użytkowanie, ( tekst uchwały wraz załącznikami stanowi 
załącznik nr 11 do protokołu). Wyjaśnił, że przyczyną powstania przedstawionego 
projektu uchwały jest zmiana zapisu ustawy o gospodarce nieruchomościami, art.37, 
ust.4. Przepis ten wszedł w życie 21 września 2004 r. W załączniku do przedstawionego 
projektu uchwały zostały wymienione nieruchomości oddane w użytkowanie, 
stanowiące w 100% własność Miasta. 
 
W dyskusji udział wzięli: 
 
Radny p. Janusz Ramski - zwrócił się z zapytaniem dlaczego nie został ogłoszony 
przetarg na administrowanie ? 
 
Pan Tadeusz Ferenc - Prezydent Miasta Rzeszowa - odpowiedział: „ MZBM jest 
spółką miejską i jako Prezydent Miasta uznałem, że najlepszym rozwiązaniem spraw 
związanych z zasobami miejskimi jest powierzenie tego zadania spółce miejskiej 
podlegajacej Prezydentowi Miasta”. 
 
Radny p. Ryszard Piekło - zawnioskował o  skrócenie okresu użyczenia dla MZBM-u 
do 3 lat. Swój wniosek uzasadnił tym, żeby nie podejmować zobowiązań na czas 
dłuższy niż okres trwania obecnej kadencji. 
 
Radna p. Elżbieta Dzierżak poparła wniosek zgłoszony przez p. radnego Ryszarda 
Piekło o skrócenie okresu do lat 3.  
 
Radny p. Zdzisław Daraż - powiedział: „chodzi o budynki admistrowane przez Miejski 
Zarząd Budynków Mieszkalnych przy podejmowaniu tej uchwały należy brać pod 
uwagę, że w mieszkaniach tych zamieszkują ludzie biedni i dlatego trzeba im 
zabezpiczyć stabilizację poprzez racjonalne prowadzenie remontów. Dlatego należy 
określić dłuższy czas administrowania”. 
 
Radny p. Marek Strączek - powiedział, że jego zdaniem proponowana uchwała jest 
bardzo dobra. Normalizuje sprawy administrowania. Zgłoszona wnioskiem p. Ryszarda 
Piekło propozycja użyczenia na okres  3 lat stwarza tymczasowość. Natomiast użyczenie 
na 9 lat pozwoli zerwać z tymczasowością oraz zapewni  racjonalne administrowanie i 
zapewni stabilizację przedsiebiorstwa jakim jest MZBM. Poprosił o podjęcie uchwały w 
formie przedstawionej przez Prezydenta Miasta Rzeszowa.  
 



Pan Tadeusz Ferenc - Prezydent Miasta Rzeszowa - zwrócił się do Rady o podjęcie 
uchwały w wersji zgłoszonej, określajacej czas użyczenia na 9 lat. Podkreślił, że MZBM 
jest przedsiebiorstwem miejskim, które administruje od wielu lat zasobami Miasta, robi 
to dobrze i należy ustabilizować sytuację zarówno mieszkańców, jak i przedsiebiorstwa. 
 
Radny p. Ryszard Piekło podtrzymał swój wniosek. 
 
Za wnioskiem zgłoszonym przez p. radnego R. Piekło o skrócenie czasu użyczenia 
nieruchomości do 3 lat głosowało 7 radnych, 12 radnych było przeciwnych, 4 
radnych wstrzymało się od głosu. 
Wniosek nie został przyjęty. 
 
Uchwała w sprawie oddania nieruchomości w użytkowanie ( w wersji 
zapropobnowanej przez Prezydenta Miasta),  została przyjęta („za” 
głosowało 14 radnych, 1 radny był „przeciwny”, 8 radnych „wstrzymało  
się od głosu”). 
 
Uchwała została podjęta. 
 
Ad. 8 
 
 Pan Krzysztof  Biskupski -  Prezes Zarządu Rzeszowskiej Gospodarki Komunalnej 
Spółka z o.o w Rzeszowie - z upoważnienia Prezydenta Miasta Rzeszowa przedstawił 

Informacje na temat : 
- Funkcjonowania Rzeszowskiej Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o. po 
wyodrębnieniem Oddziału Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i 
Kanalizacji, 
-  stanowiska Prezydenta Miasta Rzeszowa odnośnie propozycji zgłoszonej 
przez  Miejskie Przedsiębiorstwo Komunikacyjne oraz Miejskie 
Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej  dotyczące wystąpienia Oddziałów ze  
Spółki RGK - skutki finansowe takiego dla Rzeszowskiej Gospodarki 
Komunalnej  Spółki z o.o. oraz jej poszczególnych Oddziałów (zgodnie z 
wnioskiem zgłoszonym przez Pana Antoniego Kopaczewskiego). 

Tekst informacji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Radny p. Andrzej Szlachta - zaproponował aby dzisiaj nie prowadzić dyskusji, tylko 
przełożyć  ją na inną sesję. Swoją propozycję uzasadnił tym, że radni dziś wysłuchali 
informacji ustnej. Natomiast żeby mogli merytorycznie dyskutować muszą otrzymać jej 
treść na piśmie i następnie w oparciu o zawarte w niej dane przygotują się do dyskusji. 
Zaproponował, by przedstawioną informację potraktować jako „zaczątek dyskusji”. 
 



Radny p. Janusz Ramski - poprosił o przedstawienie zadłużenia poszczególnych 
oddziałów spółki, czyli jakie zostały zaciągnięte kredyty ?   
 
Pan Krzysztof  Biskupski -  Prezes Zarządu Rzeszowskiej Gospodarki Komunalnej 
Spółka z o.o w Rzeszowie - przedstawił informacje na temat kredytów: 
1/ oddział MPK  - 6 000 000 złotych 
2/ oddział MZBM - 2 000 000 złotych 
3/ oddział MPEC  -  2 000 000 złotych 
Dodał, że już następuje spłacanie zaciągniętych kredytów. 
 
Radny p. Antoni Dudek - zapytał o efekty wprowadzonego w MPK planu 
oszczędnościowego. 
 
Pan Krzysztof  Biskupski -  Prezes Zarządu Rzeszowskiej Gospodarki Komunalnej 
Spółka z o.o w Rzeszowie - odpowiedział, że wyniku wprowadzonego programu 
oszczędnościowego obniżono koszty w MPK o 1 900 000 złotych. Zreorganizowano 
zatrudnienie, a na miejsce osób odchodzących na emeryturę nie zatrudnia się nowych 
pracowników. 
 
Radny p. Kazimierz Greń - zapytał, czy jest sens kupowania  autobusów napędzanych 
na gaz, kiedy cena ich zakupu jest dużo droższa niż tych na benzynę,  przy założeniu 
rosnących  obecnie cen gazu ? 
 
Radny p. Andrzej Dec - zwrócił się z prośbą by przy okazji uzupełnionych informacji 
pisemnej o sytuacji RGK Sp. z o.o. dołączyć dane o składzie rad nadzorczych i kosztach 
ich funkcjonowania. 
 
Pan Krzysztof  Biskupski -  Prezes Zarządu Rzeszowskiej Gospodarki Komunalnej 
Spółka z o.o w Rzeszowie - odpowiedział, że różnica w cenie eksploatacji autobusu 
napędzanego na gaz i benzynę wynosi 50%. Najkorzystniejsza jest eksploatacja 
autobusów na gaz ziemny, gdzie ceny zakupu gazu są ustabilizowane zapisami w 
umowie zawartej z gazownią. Poinformował również, że przedstawione dzisiaj 
informacje uzupełnione o odpowiedzi na zapytania Radnych zostaną  w najbliższym 
czasie dostarczone Radnym w formie pisemnej.  
 
Ad. 8 
 
 Pan Ryszard Winiarski - Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa - z upoważnienia 
Prezydenta Miasta Rzeszowa przedstawił informację o Mieście Rzeszowie. Informacja 
została przekazana w formie wizualnej prezentacji, która obejmowała swoim zakresem: 
-  udział Rzeszowa w rankingach i wyróżnienia, 



-  działania promocyjne Rzeszowa, 
-  udział Miasta Rzeszów w targach, 
-  imprezy w Mieście, 
- aktywność Miasta Rzeszów w pozyskiwaniu funduszy unijnych. 
Informacja o Mieście Rzeszowie stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Radny p. Andrzej Szlachta - powiedział, że jego zdaniem przedstawione informacje są 
przedstawiane wybiórczo. Wskaźnikiem wyróżniającym Rzeszów jest gęstość 
zaludnienia, ale czy jest słusznie podkreślana jest ta właśnie informacja - zapytał ? 
Zaproponował by na Komisji Kultury, Sportu i Promocji zastanowić się jakimi 
wskaźnikami operować przy podawaniu informacji o Mieście. 
Zawniokował, aby już podjąć prace nad inwentaryzacją „tego co zdarzy się po 
poszerzeniu granic Miasta”. 
 
Pan Tadeusz Ferenc - Prezydent Miasta Rzeszowa - nawiązując do wypowiedzi p. 
radnego A. Szlachty powiedział, że ma świadomość iż po rozszerzeniu granic Miasta 
wskaźniki atrakcyjności spadną.  Jednak należy podjąć trud poszerzenia granic Miasta i 
pamiętać o tym,że gdyby Rzeszów nie powiększał swojego obszaru historycznie - to 
dzisiaj byłby malutką mieściną. Dzisiaj brakuje terenów pod inwestycje, a przecież 
Miasto musi się rozwijać dla przyszłych pokoleń. 
 
Radny p. Adolf Gubernat -  powiedział, że jest członkiem Towarzystwa Przyjaciół 
Rzeszowa i w przedstawionych informacjach zabrakło mu danych dotyczących liczby 
studentów przyjezdnych, liczby osób przyjeżdżających codziennie do pracy i do szkół  
spoza granic Miasta. Takie informacje dałyby pełniejszy obraz Miasta i jego miejsca 
przygotowywanych rankingach odnośnie liczby mieszkańców. 
 
Radny p. Robert Kultys - nawiązując do artykułu w dzienniku „Gazeta Wyborcza” 
dotyczącego programu pod nazwą „Przejrzysta Polska”i udziału w nim 280 samorządów 
lokalnych, zapytał czy Rzeszów zostało zgłoszone do tego programu ? 
 
Pan Tadeusz Ferenc - Prezydent Miasta Rzeszowa - odnosząc się do wypowiedzi p. 
radnego R. Kultysa powiedział, że zrozumiał z niej iż wolą Rady Miasta jest aby Miasto 
Rzeszów przystąpiło do programu pn. „Przejrzysta Polska”. 
W związku z tym na jednej z kolejnych sesji Rady zostanie przedstawiony projekt 
uchwały dotyczący udziału Miasta Rzeszów w Programie Przejrzysta Polska. 
 
Pan Tadeusz Ferenc - Prezydent Miasta Rzeszowa - poinformował, że w okresie od 
21 do 28 grudnia br. Prezydent Miasta i jego Zastępcy uczestniczyli w wielu 
uroczystościach związanych z obchodami Świąt Bożego Narodzenia. 



Złożył życzenia dla Radnych Miasta Rzeszowa z okazji nadchodzacego Nowego 2005 
Roku. 
 
Ad. 9 
 
Radny pan Karol Wąsowicz - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Rzeszowa 
prowadzący obrady poprosił o zgłaszanie przez Radnych  zapytań  i interpelacji. 
 
Radny p. Janusz Ramski - zwracając się do Zastępcy Prezydenta Miasta p. R. 
Winiarskiego poprosił o sprecyzowanie wypowiedzi odnośnie podanej publicznie  
kwoty 30 000 000 złotych wynikającej z oszacowania „sprawy Bloni Papieskich”.  
 
 Pan Ryszard Winiarski - Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa - odpowiedział, że 
kwota którą podał w programie telewizyjnym jest tylko jego prywatną opinią opartą na 
własnych szacunkach. Zaproponował by p. Radny J.Ramski - o ile ma ochotę - wspólnie 
z nim ponownie dokonał wyliczeń opierając się na danych przez niego posiadanych. 
 
Radna p. Maria Korczowska - zwracając się do p. Zastępcy Prezydenta Miasta R. 
Winiarskiego powiedziała: „Panie Prezydencie biorąc udział w audycji telewizyjnej 
reprezentował Pan - Pana Prezydenta Tadeusza Ferenca - dlatego nie powinien Pan 
wygłaszać prywatnych opinii, bo prywatne opinie może Pan przekazywać w swoim  
własnym gabinecie. Wyraziła swoje oburzenie wysokością kwoty podanej przez p. R. 
Winiarskiego - Zastępcę Prezydenta,  która jej zdaniem jest bardzo zawyżona. 
 
Radny p. Waldemar Szumny - Wiceprzewodniczący Rady - zwrócił się do Sekretarza 
Miasta z wnioskiem o sprawdzenie poprawnej pisowni  nazewnictwa Miast (bez 
odmiany końcówek), które to zmiany zostały wprowadzone rozporządzeniem Ministra i 
w związku z czym jedno z Miast miało uchylony przez wojewodę statut. 
 
Ad. 10 
 
Radny pan Karol Wąsowicz - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Rzeszowa 
prowadzący obrady w imieniu Prezydium Rady złożył wszystkim Radnym serdeczne 
życzenia pomyślności na Nowy 2005 Rok, w imieniu Radnych Miasta przekazał 
życzenia dla Prezydenta Miasta Rzeszowa, jego Zastępców, Urzędników i dziennikarzy. 
Wszystkim życzył miłej zabawy Sylwestrowej oraz podziękował za współpracę w 
mijającym 2004 roku. 
 
 Na XXXIII sesji Rady Miasta Rzeszowa zostały podjęte następujace uchwały: 
 



1. Uchwała  Nr XXXIII/ 262/2004 - w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa 
na 2004 rok. 

2. Uchwała  Nr XXXIII/ 263/2004 - w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa 
na 2004 rok. 

3. Uchwała  Nr XXXIII/ 264/2004 - w sprawie zmiany uchwały ( dot. emisji 
obligacji). 

4. Uchwała  Nr XXXIII/ 265/2004 - w sprawie zmian uchwały Rady Miasta (dot. 
wieloletnich programów inwestycyjnych). 

5. Uchwała  Nr XXXIII/ 266/2004 - w sprawie wydatków niewygasających w 
2004 r. 

6. Uchwała  Nr XXXIII/267 /2004 - w sprawie zmiany uchwały (dot.uchwały Nr 
XXXII/241/2004 w sprawie wykazu 
wydatków, które nie wygasają z upływem 
2004 r.). 

7. Uchwała  Nr XXXIII/268 /2004 - w sprawie oddania nieruchomości w 
użytkowanie. 

 
Radny pan Karol Wąsowicz - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Rzeszowa 
związku z wyczerpaniem porządku obrad dokonał zamknięcia XXXIII sesji Rady Miasta 
Rzeszowa. 
 
                              Na tym protokół zakończono. 
     XXXIII Sesja Rady Miasta Rzeszowa trwała od godziny 8.30 do godziny 12.30.  
 
 
                                                                                        Wiceprzewodniczący  
                                                                                      Rady  Miasta  Rzeszowa 
 
                                                                                         .Karol  Wąsowicz 
Protokołowała: 
Jolanta Ciebień 


